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Věc Zápis z jednání komise Rady hl. m. Prahy pro sport a tělovýchovu ze dne 11.9. 
2013 

Přítomni 

Členové komise: Mgr. Petr Bříza – předseda, JUDr. Monika Krobová Hášová,     
Ing. Pavel Richter, Petr Dolínek, Ing. Antonín Weinert, CSc., Ing. František Beneš, 
CSc., Mgr. Lukáš Manhart 
Omluveni: Ing. Marie Kousalíková, Mgr. Ivan Kabický, Mgr. Jan Kalousek,     
JUDr. Helena Chudomelová 
 
Hosté: Mgr. Stanislav Hanovský – ved. odd. sportu, volného času a projektů, 
Bc. Jiří Blanický – Pražský svaz házené, Mgr. Petr Syrový – ČOS, Mgr. Daniel 
Kašpar – Český svaz moderního pětiboje, Mgr. Barbora Bažantová – Český ženský 
lakros, Tomáš Březina – hokejbal, Ing. Zuzana Vargová – Český volejbalový svaz, 
Martin Linert – Pražský svaz stolního tenisu, Tomáš Hubáček – FK Dukla o.s., 
Ivana Trávníková – Český svaz pozemního hokeje, Jan Beneš – Pražský basebalový 
svaz, Petr Mokrý – Český svaz kanoistů, Petr Vosecký – Pražský volejbal, Jaroslav 
Chvalný – Pražská tělovýchovná unie, Ondřej Mika – Český svaz mužského 
lakrosu, Martin Hladík – Česká jezdecká federace, Martin Valenta – Česká 
florbalová unie, Dominik Kárník – Pražský lyžařský svaz, Mejdkechová – Česká 
golfová federace, Fulínová – Česká alf. federace, Pavel Saic – P. tenisový svaz, 
Gabriel Waage – softball, Renata Štefanová – Česká asociace cheerleaders, Marek 
Skramužský – Pražský svaz hokejbalu, Ing. Matrin Kučera – Pražský basketabolový 
svaz 
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Zahájení jednání komise: 15:13 hodin 
Předeseda komise Petr Bříza přivítal přítomné členy komise a hosty a zahájil jednání v 15:13 
hod. 
Předseda komise Petr Bříza nechal hlasovat o přítomnosti nečlenů komise – hostů: 
Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
Předseda komise Petr Bříza představil v krátkosti přítomné členy komise a program, kterým se 
komise bude zabývat. Dále předseda představil hostům ze sportovních svazů radního hl.m.Prahy  
Lukáše Manharta, který má oblast sportu ve své gesci. 
 
Předseda komise Petr Bříza zahájil projednávání prvního bodu podle předem schváleného 
programu. 
1) bod programu – Financování sportu v hlavním městě Praze v roce 2014 v rámci navrženého 

rozpočtu. Předseda komise Petr Bříza informoval členy komise a hosty o výši finančních 
prostředků, které byly přiděleny na oblast sportu pro rok 2013 ve výši 350 mil. korun 
českých. Předseda komise Petr Bříza doporučil členům komise, aby byla pro příští období 
(rok 2014) do oblasti sportu v rámci návrhu rozpočtu, navržena stejná částka, tj. 350 mil. Kč. 
Bod číslo jedna programu byl projednáván bez diskuse. 



Předseda komise Petr Bříza nechal hlasovat o usnesení komise. 
 

Usnesení: Doporučení radnímu Lukášovi Manhartovi, aby finanční prostředky určené do oblasti 
sportu v roce 2014 byly zachovány ve stejné výši jako v roce 2013.  
Hlasování: 6 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 
2) bod programu – informace o rekonstrukcích sportovišť, které dosud nebyly dokončeny nebo 

zrealizovány. Předseda komise Petr Bříza uvedl druhý bod programu a předal slovo Mgr. 
Stanislavu Hanovskému – vedoucímu oddělení sportu, volného času a projektů SMS MHMP. 
Vedoucí oddělení sportu Stanislav Hanovský uvedl v krátkosti úkol, který oddělení sportu 
dostalo na jednání komise dne 20. 8. 2013. Úkol spočíval ve vypracování seznamu 
sportovišť, ve kterém jsou uvedeni žadatelé o dotace na rekonstrukci sportoviště, kterým buď: 

a. nebyla přidělena žádná finanční podpora, 
b. byla přidělena nižší finanční částka, která neumožňovala zrealizovat celý 

investiční projekt a je tedy nutná etapizace, 
c. nebo stále probíhá investiční akce (rekonstrukce sportoviště) v rámci etapizace. 

Cílem seznamu je, informovat komisi o tom, zdali žadatelé, kterým dosud nebyla přiznána žádná 
finanční podpora – budou v dalším období žádat o nové dotace, nebo zda budou žadatelé žádat o 
dotaci v rámci etapizace investiční akce. 
Předseda komise Petr Bříza uvedl, že seznam je pro komisi nová informace, se kterou bude 
komise při dalších jednání dále pracovat, proto konstatoval, že komise bere seznam na vědomí. 
Komentáře: 
V návaznosti na druhý bod programu předseda komise Petr Bříza uvedl komentář k povodňovým 
škodám na sportovištích v hl. m. Praze z června letošního roku. Ke kterým byl také sestaven 
seznam žadatelů (subjektů), kteří žádají o mimořádnou finanční pomoc na odstranění 
povodňových škod. Předseda komise uvedl, že je důležité, aby žadatelé, kteří žádají o 
mimořádnou podporu, co nejdříve dodali doklady o vypořádání pojistných událostí (uvedení 
výše částek, které pojišťovny vyplatí v rámci pojistných smluv), aby bylo možné dále jednotlivé 
žádosti zpracovávat s ohledem na to, jak který subjekt bude pokryt finančními prostředky 
z pojistných událostí nebo jiných zdrojů. 
Předseda komise Petr Bříza předal slovo ved. odd. sportu p. Hanovskému, aby poskytl 
přítomným hostům ze sportovních svazů krátkou informaci o aktuálním stavu žádostí. A požádal 
přítomné zástupce sportovních svazů, aby informaci tlumočili dále na jednotlivé kluby 
prostřednictvím svých webových stránek nebo jiným vhodným způsobem. Ved. odd. sportu p. 
Hanovský uvedl, že kromě finančních prostředků, které vyčlenilo hl. m. Praha, byly zjišťovány 
další možnosti odškodnění v rámci programů, které jsou popsány v metodice ministerstva 
financí. Dále uvedl, že sportoviště má v dikci MŠMT – odbor sportu, kam byl vznesen dotaz, jak 
se má naložit se žádostmi o finanční podporu na odstranění povodňových škod na sportovištích – 
na odpověď MŠMT se dosud čeká. 
Předseda komise Petr Bříza předal slovo radnímu Lukáši Manhartovi, který uvedl, že 
v návaznosti na druhý bod programu a povodňové škody bude v budoucnosti cílem komise 



sestavit jednoduchá pravidla (systém) na řešení havarijních – akutních situací, které mohou 
postihnout sportovní subjekty, a v důsledku kterých by tyto subjekty bez rychlé finanční pomoci 
nemohly provozovat svou činnost. Dále uvedl, že není možné tyto havarijní situace řešit v rámci 
grantů. Na závěr radní Manhart uvedl, že se bude dále touto problematikou zabývat a bude také 
dále diskutována na dalších jednáních komise. Předseda komise Bříza doplnil komentář radního 
Manharta, že nejen pro výše uvedené situace je potřebné, aby město fixovalo určité procento 
z vlastního rozpočtu hl. m. Prahy na oblast sportu, ze kterého by se pak mohlo predikovat, kolik 
peněz bude mít město k dispozici na příští období, v němž by se mohlo počítat také s penězi na 
případné mimořádné situace. 
Bod číslo dvě programu byl projednáván bez diskuse. 
 
V průběhu projednávání druhého bodu programu přišel člen komise Petr Dolínek – 15:18 hod. 
 
Usnesení: Komise bere seznam na vědomí. 
 
3) bod programu – projednání návrhů členů komise na prioritní akce v partnerství hl. m. Prahy 

v oblasti sportu pro rok 2014. Předseda komise Petr Bříza představil přítomným hostům 
program č. V. a vysvětlil pojem partnerství ve smyslu prioritních akcí ve sportu. Předseda 
komise pak dále konstatoval, že před jednáním této komise dostal od člena komise pana Ing. 
Františka Beneše jedno doplnění seznamu prioritních akcí, proto v této souvislosti vyzval 
všechny členy komise, aby do příštího jednání komise v říjnu seznam doplnili, aby mohl být 
schválen. Předseda komise Petr Bříza předal slovo ved. odd. sportu Stanislavu Hanovskému, 
který uvedl, že jedna žádost o zařazení do prioritních akcí také přišla přímo na odbor školství, 
mládeže a sportu. Předseda komise požádal, aby i tato žádost byla do seznamu přidána, aby 
mohly být kompletně všechny žádosti na dalším jednání komise projednány. 

 
Usnesení: Členové komise a odd. sportu SMS doplní seznam o nově předložené žádosti, aby 
mohl být na říjnovém setkání komise projednán a schválen. 
 
4) bod programu – workshop za účasti zástupců sportovních svazů k vyhlášeným grantovým 

programům pro oblast sportu v hl. m. Praze na rok 2014. 
Předseda komise Petr Bříza před čtvrtým bodem programu uvolnil členy komise z dalšího 
programu, protože povaha posledního bodu programu nevyžadovala žádné schvalování a 
vydávání usnesení a nebylo tudíž nutné mít takový počet členů komise, který by vyžadoval 
nadpoloviční účast všech členů komise. 
 

Formálně bylo ukončeno jednání komise v 15:30 hod. Od 15:31 následoval workshop. 
 
 
 
 



 
Průběh workshopu: 
Zastupitel Petr Bříza v úvodním slovu k workshopu řekl některé informace ke grantovým 
programům ve sportu hl. m. Prahy a předal slovo ved. odd. Stanislavu Hanovskému. Ten uvedl 
některé dvě změny, které se týkají grantových programů: 

1) V návaznosti na vyjádření ÚOHS o příjemcích veřejné podpory, které se týkají 
investičních akcí, bylo účastníkům workshopu řečeno, že podle ÚOHS může být 
příjemce investiční dotace výhradně vlastník nemovitosti. Proto nastala změna 
v programech II, III a IV, kdy je umožněn přístup všem subjektům k podání žádosti o 
investiční dotace. Výjimku tvoří pouze subjekty, které hospodaří s veřejnými penězi, 
těch se veřejná podpora netýká, a proto může žádost podat přímo provozovatel. 

2) Druhá zásadní změna se týká programu VIII, kam byly v minulosti předkládány projekty 
žadateli, kteří neuvedli zcela jasný a transparentní rozpočet svého projektu. Komise pak 
měla složité některé projekty posuzovat. Proto je v tomto programu VIII novinkou, že 
pokud dojde při projednávání žádosti k nejasnostem, komise pak může vyzvat žadatele 
(zástupce) k vysvětlení těchto nejasností. Projekt se nebude smět měnit. Poté bude na 
zvážení komise, zda žádost podpoří v celém rozsahu nebo některé části budou vyjmuty 
či upřesněny.  

Na závěr k tomuto tématu vedoucí oddělení sportu uvedl, že veškeré základní informace jsou 
uvedeny na webových stránkách www.praha.eu, s tím, že podrobné informace poskytují 
pracovníci odboru školství, mládeže a sportu – oddělení sportu, volného času a projektů na 
tamních uvedených kontaktech nebo osobně v pracovní době. 
Petr Bříza na závěr celého úvodu požádal všechny přítomné zástupce sportovních svazů, aby 
dbali na kvalitu a přesnost svých vypracovávaných projektů, dodržení situačních zpráv, poté také 
na správné vyúčtování a v neposlední řadě také na formální, obsahovou a věcnou správnost. 
Petr Bříza upřesnil oblasti, které obsahuje program VIII, uvedl čtyři hlavní oblasti: 

1. Platy trenérů 
2. Materiální vybavení 
3. Zdravotní zabezpečení 
4. Rozhodčí 

Petr Bříza otevřel diskusi ke všem programům v oblasti sportu. 
Workshop byl ukončen 17:15 hodin. 
 
 
 
Mgr. Petr Bříza 
předseda Komise 
 
Zapsal: 
Bc. Pavel Dvořák 
náhradník tajemníka Komise 


